

ទស្សនវិស័យសេដ្ឋកិច្ចសម្រាប់អាស៊ីអាគ្នេយ៍ ចិន និង ឥណ្ឌា ឆ្នាំ២០២៣ – បច្ចុប្បន្នភាព៖ ខ្លឹមសារសង្ខេបប្រតិបត្តិ

ខ្លឹមសារសៀវភៅទាំងស្រុងអាចរកបានជាភាសាអង់គ្លេស៖
OECD (2023), *Economic Outlook for Southeast Asia, China and India 2023 – Update*, OECD Publishing, Paris, <https://doi.org/10.1787/cd94bcf6-en>.

កំណើននៃតំបន់អាស៊ីដែលកំពុងមានសេដ្ឋកិច្ចរីកលូតលាស់ត្រូវបានរំពឹងទុកថា នឹងខ្វះខាតប្រាក់ចំណូលក្នុងតំបន់អាស៊ី

បណ្តាប្រទេសអាស៊ីដែលកំពុងមានសេដ្ឋកិច្ចរីកលូតលាស់នឹងប្រឈមមុខជាមួយបញ្ហានានាក្នុងការទប់ទល់នឹងការធ្លាក់ចុះជាបន្តបន្ទាប់នៃតម្រូវការខាងក្រៅ។ ការនាំចេញនៅអាស៊ានបានជួបប្រទះនឹងការធ្លាក់ចុះយ៉ាងខ្លាំងចំពោះការធ្លាក់ចុះសេដ្ឋកិច្ចអាស៊ានអូសបន្លាយនៅក្នុងបណ្តាប្រទេសដែលមានសេដ្ឋកិច្ចជឿនលឿន។ ការប្រើប្រាស់ឯកជនដ៏រឹងមាំនឹងនៅតែជាកត្តាជំរុញដ៏សំខាន់នៃកំណើនសេដ្ឋកិច្ចនៅក្នុងតំបន់។ វិស័យសេវាកម្មដែលចេះតែរីកចម្រើនក៏នឹងជំរុញកំណើនពីផ្នែកផ្គត់ផ្គង់ផងដែរ ដែលប្រកាសនេះជាកត្តាជំរុញដល់ទីផ្សារការងារនៅក្នុងតំបន់។ ការដកចេញទាំងស្រុងនូវការរឹតបន្តឹងការធ្វើដំណើរត្រូវបានគេរំពឹងថានឹងជំរុញកំណើនយ៉ាងឆាប់រហ័សនៅក្នុងវិស័យទេសចរណ៍ក្នុងតំបន់។ ការធ្វើសមាហរណកម្មកាន់តែស៊ីជម្រៅនៃទីផ្សារនាំចេញនៅក្នុងបណ្តាប្រទេសអាស៊ីដែលកំពុងមានសេដ្ឋកិច្ចរីកលូតលាស់ និងពាណិជ្ជកម្មផ្ទៃក្នុងតំបន់បានជួយឱ្យតំបន់នេះទប់ទល់នឹងផលប៉ះពាល់នៃការធ្លាក់ចុះសេដ្ឋកិច្ចសាកលលោកលើការនាំចេញរបស់ខ្លួន ទោះបីជាតម្រូវការខាងក្រៅដែលចុះខ្សោយនៅតែបន្តបង្កហានិភ័យក៏ដោយ។ ហានិភ័យបន្តបន្ទាប់ទៀតរួមមានភាពតានតឹងខាងភូមិសាស្ត្រនយោបាយ ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ និងគ្រោះថ្នាក់ធម្មជាតិ។

សរុបមក កំណើននៃផលិតផលក្នុងស្រុកសរុបពិត (ផសស) នៅក្នុងអាស៊ាននឹងចុះខ្សោយនៅឆ្នាំ២០២៣ ប៉ុន្តែអាចនឹងមានទស្សនវិស័យផ្សេងៗគ្នាក្នុងចំណោមប្រទេសនានា។ ជាឧទាហរណ៍ កំណើនផលិតផលក្នុងស្រុកសរុបក្នុងប្រទេសឥណ្ឌូណេស៊ីអាចនៅតែរឹងមាំ ខណៈដែលសន្ទុះកំណើនសេដ្ឋកិច្ចរបស់ប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ានៅតែមានភាពទន់ខ្សោយ។

តម្រូវការក្នុងតំបន់ និងក្នុងស្រុកជួយគាំទ្រដល់កំណើន

តម្រូវការក្នុងស្រុក ជាពិសេស ការប្រើប្រាស់ឯកជន ដែលគាំទ្រដោយទំនុកចិត្តខ្ពស់ពីអ្នកប្រើប្រាស់ និងការកើនឡើងនៃវណ្ណៈកណ្តាល ជាកត្តាជំរុញឱ្យមានកំណើនសេដ្ឋកិច្ច។ តម្រូវការនៅក្នុងតំបន់ដ៏រឹងមាំកំពុងរក្សានូវការ

កើនឡើងនៃពាណិជ្ជកម្មផ្ទៃក្នុងតំបន់ ដែលជួយឱ្យតំបន់នេះរក្សាបាននូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ចចំពេលដែលមានការធ្លាក់ចុះនៃការនាំចេញទំនិញ។ ចំណែកនៃការនាំចេញសេវាកម្មនឹងបន្តពង្រីកនៅក្នុងតំបន់ ដែលគាំទ្រដោយការងើបឡើងវិញនៃទេសចរណ៍អន្តរជាតិ និងការអភិវឌ្ឍយ៉ាងឆាប់រហ័សនៃឧស្សាហកម្មដែលកំពុងរីកចម្រើន ដូចជាសេវាកម្មដែលភ្ជាប់ដោយខ្សែចង្វាក់ផ្គត់ផ្គង់ និងសេវាកម្មឆ្លងព្រំដែន។ លំហូរនៃការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (FDI) ត្រូវបានគេរំពឹងថានឹងផ្តល់ការជំរុញដល់វិស័យនាំចេញដែលមានការធ្លាក់ចុះ។

ទីផ្សារហិរញ្ញវត្ថុមានស្ថិរភាព ប៉ុន្តែការអនុវត្តគោលនយោបាយរូបិយវត្ថុត្រូវតែធ្វើឡើងដោយប្រុងប្រយ័ត្ន

ទោះបីជាអតិផរណាទូទៅមានការថយចុះក៏ដោយ អតិផរណាស្នូលនៅតែបន្តកើតមាននៅក្នុងប្រទេសមួយចំនួនក្នុងតំបន់។ គោលនយោបាយរូបិយវត្ថុទាន់ពេលវេលា និងសមស្រប នឹងជួយកាត់បន្ថយសម្ពាធសន្ទស្សន៍តម្លៃទំនិញប្រើប្រាស់ (CPI) និងរក្សាកំណើនសេដ្ឋកិច្ចប្រកបដោយនិរន្តរភាព។ ទីផ្សារហិរញ្ញវត្ថុនៅអាស៊ីដែលកំពុងមានសេដ្ឋកិច្ចរីកលូតលាស់ បង្ហាញពីស្ថិរភាព ទោះបីជាការរីកចម្រើននៃគោលនយោបាយរូបិយវត្ថុក្នុងប្រទេសដែលមានសេដ្ឋកិច្ចជឿនលឿន និងការប្រែប្រួលទីផ្សារសាកលលោកអាចបង្កជាបញ្ហាប្រឈមក៏ដោយ។ ជាឧទាហរណ៍ រូបិយបណ្ណនានានៅក្នុងតំបន់កំពុងងើបឡើងវិញពីការធ្លាក់ចុះតម្លៃរបស់ខ្លួននៅឆ្នាំ២០២២ ទោះបីជានៅមានហានិភ័យនៃការហូរចេញមូលធនដែលអាចកើតមាន និងលំហូរចេញផលបត្រជាបន្តក៏ដោយ។ អ្នកធ្វើគោលនយោបាយរូបិយវត្ថុត្រូវតែចងចាំរឿងនេះ ហើយធ្វើការកែសម្រួលគោលនយោបាយដោយប្រុងប្រយ័ត្ន ដើម្បីធានាបាននូវស្ថិរភាពទីផ្សារហិរញ្ញវត្ថុ និងកំណើនដ៏ខ្លាំងក្លា។

ទីផ្សារការងារបង្ហាញសញ្ញានៃការងើបឡើងវិញ

ទិដ្ឋភាពវិជ្ជមាននៃទស្សនវិស័យនេះកំពុងសម្រេចទិសដៅរួមគ្នាដើម្បីជំរុញទីផ្សារការងារនៅអាស៊ីដែលកំពុងមានសេដ្ឋកិច្ចរីកលូតលាស់។ និកម្មភាពកំពុងធ្លាក់ចុះនៅទូទាំងតំបន់ ជាពិសេសកន្លែងដែលមានប្រជាជនវ័យក្មេង និងដែលមានការអប់រំកាន់តែប្រសើរ។ គោលនយោបាយលើកកម្ពស់ការវិនិយោគផ្ទាល់ពីបរទេស (FDI) សម្រាប់សមាហរណកម្មទៅក្នុងខ្សែចង្វាក់ផ្គត់ផ្គង់សាកល និងខ្សែចង្វាក់តម្លៃសាកលនឹងបង្ហាញថាវាពិតជាមានប្រយោជន៍ជាពិសេសនៅក្នុងវិស័យអេឡិចត្រូនិក វាយនភ័ណ្ឌ និងរថយន្ត។